

ဟောင်ကောင်က ပြန်ခဲ့တယ်

မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့

ဟောင်ကောင်မြို့မှာ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇွန်လ ၂၇ ရက်မှ ၂၉ အထိ ကျင်းပခဲ့တဲ့ ရပ်ဝန်းနဲ့ လမ်းကြောင်းညီလာခံ-၂၀၁၈ ကို မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဦးသောင်းထွန်း ဦးဆောင်တဲ့ မြန်မာအစိုးရကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ တက်ရောက်ခဲ့ကြပါတယ်။ ဒါအပြင် ပြည်ထောင်စု သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဦးဇော်မင်းဝင်း ဦးဆောင်တဲ့ မြန်မာလုပ်ငန်းရှင် ၅၀ ကျော်လည်း ပါဝင်တက်ရောက်ကြတဲ့ အတွက် မြန်မာနိုင်ငံသားတွေရဲ့ တက်ရောက်မှုကတော့ အားရဘွယ်ဖြစ်ပါတယ်။ ညီလာခံက တော့ ဟောင်ကောင်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသအစိုးရနဲ့ ဟောင်ကောင်ကုန်သွယ်မှု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကောင်စီတို့ ပူးပေါင်းကျင်းပတဲ့ တတိယအကြိမ်မြောက် ညီလာခံဖြစ်ပါတယ်။ တိုက်တိုက် ဆိုင်ဆိုင် ဒီနှစ်က တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံရဲ့ တံခါးဖွင့်စီးပွားရေးကျင့်သုံးတဲ့ နှစ် (၄၀) မြောက်ဖြစ်တဲ့အတွက် ဟောင်ကောင်အစိုးရအနေနဲ့ ညီလာခံနဲ့ ပတ်သက်လို့ အတော် ကြိုးစား ဆောင်ရွက်ထားတာတွေ့ရပါတယ်။ ဟောင်ကောင်ဟာ တရုတ်ပြည်မကြီးရဲ့ စီးပွားရေးဝင်ပေါက် သဖွယ်ဖြစ်နေတဲ့အပြင် ဒေသတွင်း ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ အချက်အချာ ဒေသလည်း ဖြစ်တဲ့အတွက် ရပ်ဝန်းနဲ့လမ်းကြောင်း အစီအစဉ် (Belt & Road Initiative) မှာ အရေးပါတဲ့ အခန်းကဏ္ဍက ပါဝင်နိုင်ဖို့လည်း အဆင်သင့်ပြင်ဆင်ထားတာ တွေ့ခဲ့ရပါတယ်။ ညီလာခံကို နိုင်ငံပေါင်း (၅၅) နိုင်ငံက အစိုးရ၊ ပုဂ္ဂလိက၊ အဖွဲ့အစည်းများက ကိုယ်စားလှယ် ၅၅၀၀ ကျော် တက်ရောက်ခဲ့ကြပါတယ်။ ဒီနှစ်ရဲ့ ဂုဏ်ထူးဆောင် တက်ရောက်သူကတော့ ထိုင်းနိုင်ငံက ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် Mr. Somkid Jatusripitak ဖြစ်ပါတယ်။ အဓိက ညီလာခံ ကျင်းပတဲ့ ဇွန်လ ၂၇ နဲ့ ၂၈ နှစ်ရက်လုံးမှာ Hong Kong Convention and Exhibition Centre မှာ တက်ရောက်သူ များစွာနဲ့ ပြည့်ကြပ်နေတာ တွေ့ရပါတယ်။ တက်ရောက်သူများ အားလုံးအတွက် အစစ မလစ်ဟင်းစေဖို့ တာဝန်ယူ စီစဉ်ဆောင်ရွက်သူများက စနစ်တကျ ပြင်ဆင်ထားတာကိုလည်း နမူနာယူဘွယ် တွေ့ခဲ့ရပါတယ်။

ရပ်ဝန်းနဲ့လမ်းကြောင်း ဖိုရမ်၊ ညီလာခံနဲ့ မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့

ညီလာခံ စတင်ကျင်းပတဲ့ ၂၇ ရက်နေ့ စားပွဲဝိုင်းဆွေးနွေးပွဲမှာ မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ပါဝင်တက်ရောက်ပြီး ရပ်ဝန်းနဲ့ လမ်းကြောင်း အစီအစဉ်မှာ မြန်မာနိုင်ငံနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ အခြေအနေအရပ်ရပ်ကို အဓိကဆွေးနွေးချက်အနေနဲ့ ပါဝင်ဆွေးနွေးခဲ့ပါတယ်။ ဇွန်လ ၂၈ ရက်နေ့မှာတော့ ရပ်ဝန်းနဲ့လမ်းကြောင်း ထိပ်သီးဆွေးနွေးပွဲ ဖွင့်ပွဲကျင်းပခဲ့ပြီး နေ့လည်စာစားပွဲ မျက်နှာစုံညီ ဆွေးနွေးမှုအစီအစဉ်မှာတော့ ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဦးသောင်းထွန်းက Georgia နိုင်ငံက ကုန်သွယ်ရေးနှင့် စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး၊ Mr. Genadi Arveladze ၊ ယူနိုက်တက်ကင်းဒမ်းနိုင်ငံက ကုန်သွယ်မှုနှင့် ပို့ကုန်မြှင့်တင်ရေး၊ နိုင်ငံတကာ ကုန်သွယ်မှုဌာန ဝန်ကြီးဖြစ်တဲ့ Baroness Fairhead ၊ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ပြည်သူ့

လုပ်ငန်းနှင့်ပို့ဆောင်ရေး ဝန်ကြီး Mr. Lim Sidenine တို့နဲ့အတူ ရပ်ဝန်းနဲ့လမ်းကြောင်း ဆိုင်ရာအစီအစဉ်ရဲ့ အရေးပါမှု၊ ဒေသတွင်းဆက်သွယ်မှု၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ပါဝင်မှုတို့ကို ရတဲ့အချိန် အတွင်း ထိထိရောက်ရောက် ဆွေးနွေးခဲ့ပါတယ်။ ဥက္ကဋ္ဌရဲ့ ဆွေးနွေးမှုတွေကို တက်ရောက်လာသူ တွေက သောင်းသောင်းဖြဖြ ထောက်ခံကြတာကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။ ဟောင်ကောင်လုပ်ငန်း ရှင်ကြီးတစ်ဦးကတော့ ဥက္ကဋ္ဌရဲ့ ဆွေးနွေးချက်ဟာ မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် တက်ရောက်သူအများစုရဲ့ အာရုံစူးစိုက်မှုရစေခဲ့တယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ ၎င်းနေ့မှာဘဲ ကော်မရှင် အတွင်းရေးမှူး ဦးအောင်နိုင်ဦးက ရပ်ဝန်းနဲ့လမ်းကြောင်း အစီအစဉ်အပေါ်မှာ တရုတ်-မြန်မာစီးပွားရေးစင်္ကြံ အကောင်အထည်ဖော်ရေး ပြင်ဆင်နေတဲ့ အခြေအနေတွေနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းမှာ စတင် ဆောင်ရွက်နေတဲ့ ပုဂ္ဂလိကစီမံကိန်းအချို့နဲ့ ၎င်းစင်္ကြံဆက်စပ်မှုကို မျက်နှာစုံညီဆွေးနွေးတဲ့ အစီအစဉ်မှာ ထည့်သွင်းဆွေးနွေးခဲ့ပါတယ်။

မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ရဲ့ သီးခြားအစီအစဉ်များ

ညနေဘက်မှာတော့ မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ဟာ ဟောင်ကောင်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသ အမှုဆောင်ချုပ် Mrs. Carrie Lam ကို သွားရောက် တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး ရပ်ဝန်းနဲ့လမ်းကြောင်း အစီအစဉ်မှာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်တဲ့ နယ်ပယ်များနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ လူသားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကိစ္စတွေမှာ ဟောင်ကောင်က အကူအညီပေးရေးတွေကိုလည်း ဆွေးနွေး ညှိနှိုင်းခဲ့ပါတယ်။ ဆက်လက်ပြီးတော့ ဟောင်ကောင်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ကူးသန်း ရောင်းဝယ်ရေးနှင့်စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အတွင်းဝန် Mr. Edward Yau နဲ့လည်း တွေ့ဆုံ ပြီး နှစ်နိုင်ငံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကိစ္စများကို ညှိနှိုင်းခဲ့ကြပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ဇွန်လ ၂၉ ရက်နေ့ မှာ Bank of China, Hong Kong ရုံးချုပ်ကို သွားရောက်ကြပြီး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မည့် နယ်ပယ်တွေကို ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခဲ့ပါတယ်။

မဟာကမ်းခြေဒေသ အစီအစဉ်နဲ့ မြန်မာနိုင်ငံ

တရုတ်သမ္မတရှိကျင်းဖျင်ရဲ့ အစီအစဉ်တစ်ခုဖြစ်တဲ့ မဟာကမ်းခြေဒေသ (Greater Bay Area) အစီအစဉ်ဟာ အနာဂတ်မှာ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနဲ့ ဒေသတွင်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက် မှုမှာ အရေးပါလာမယ့် အစီအစဉ်တစ်ခုလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ကွမ်တုံပြည်နယ်က အဓိက မြို့ကြီး (၉) ခုနဲ့ ဟောင်ကောင်၊ မကာအို ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသနှစ်ခုတို့ စုပေါင်းပြီး အဓိက စီးပွားရေးရပ်ဝန်းကြီးတစ်ခု ထူထောင်သွားမည့် အစီအစဉ်တစ်ခုလည်းဖြစ်လို့ နိုင်ငံတကာ ငွေကြေးအချက်အချာဒေသဖြစ်တဲ့ ဟောင်ကောင်ဟာ အနာဂတ်မှာ ယခုထက်ပိုမိုပြီး အရေးပါတဲ့ ဒေသတစ်ခုဖြစ်လာမှာပါ။ လက်ရှိအနေအထားမှာလည်း ဟောင်ကောင်ဟာ ဒေသတွင်းမှာ အရေးပါရုံသာမက ပြည်ပကိုသွားရောက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အများဆုံးလုပ်တဲ့ ထိပ်သီး (၁၀) နိုင်ငံ ထဲမှာ ပါဝင်တဲ့နိုင်ငံလည်းဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံမှာလည်း ဟောင်ကောင်ဟာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အများဆုံး စတုတ္ထနိုင်ငံဖြစ်နေတဲ့အပြင် ရပ်ဝန်းနဲ့လမ်းကြောင်းအစီအစဉ်ရဲ့ စီမံကိန်းတွေမှာ

ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ပါဝင်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမည့် အစီအစဉ်တွေ ရှိနေတဲ့အတွက် မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနဲ့ပတ်သက်ပြီး ပိုမိုအရေးပါလာမည့် နိုင်ငံတစ်ခုလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

ဇွန်လ ၂၉ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းမှာ ဟောင်ကောင် ကုန်သွယ်မှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကောင်စီရဲ့ စီစဉ်ပေးမှုအရ အစိုးရ၊ ပုဂ္ဂလိက ကိုယ်စားလှယ်များ ပါဝင်တဲ့ မြန်မာအဖွဲ့ဟာ တရုတ်ပြည်မကြီး၊ ဟောင်ကောင်၊ မကာအိုက လုပ်ငန်းရှင်များနဲ့ စားပွဲပိုင်းဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပခဲ့ပြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု များကို ဖိတ်ခေါ်ခဲ့ပါတယ်။ ညနေပိုင်းမှာ ရှန်ဂရီလာဟိုတယ်မှာ Greater Bay Area Myanmar General Chamber of Commerce က ဦးဆောင်ကျင်းပတဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု မြှင့်တင်ရေး Seminar မှာ မြန်မာအစိုးရ၊ ပုဂ္ဂလိက ကိုယ်စားလှယ်များ ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့ကြပါတယ်။ တရုတ်ပြည်မကြီး၊ ဟောင်ကောင်နဲ့ မကာအိုက စိတ်ဝင်စားစွာ ပါဝင်တက်ရောက်သူတွေ များပြားတာကြောင့် ခန်းမပြည့်လျှံသွားပြီး ထိုင်ခုံမရလို့ မတ်တပ်ရပ် နားထောင်ကြတဲ့သူတွေ အများအပြားရှိခဲ့တာကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။ Seminar မှာ ဥက္ကဋ္ဌက မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ပြုပြင် ပြောင်းလဲမှုတွေကို အကျယ်တဝင့် ရှင်းပြပြီး မြန်မာနိုင်ငံကိုလာရောက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံကြတဲ့ ဖိတ်ခေါ်ခဲ့ပါတယ်။ အတွင်းရေးမှူးကလည်း မြန်မာနိုင်ငံမှာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အခွင့်အလမ်းတွေ အသေးစိတ်ဆွေးနွေးပေးခဲ့ပါတယ်။ ပါဝင်တက်ရောက်တဲ့ လုပ်ငန်းရှင်ကြီး တစ်ဦးကတော့ ဟောင်ကောင်မှာ ယခုနှစ်အပါအဝင် သုံးနှစ်ဆက်တိုက် ကျင်းပခဲ့တဲ့ ရပ်ဝန်းနဲ့ လမ်းကြောင်းညီလာခံမှာ ဒီနှစ်မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် တက်ရောက်သူများက စိတ်ဝင်စားမှုကို ယခင် ဘယ်နိုင်ငံကမှ မရခဲ့ဘူးလို့ ပြောပါတယ်။

အရေးကြီးတဲ့ ၃ ရက်တာ

မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်အနေနဲ့ ညီလာခံကာလ ပြခန်းတစ်ခုရယူပြီး မြန်မာ နိုင်ငံရဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနဲ့ပတ်သက်တဲ့ အခြေအနေအရပ်ရပ်ကို လာရောက်ဆက်သွယ်မေးမြန်းသူ တွေကို အသေးစိတ် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပေးခဲ့ပြီး လိုအပ်တဲ့ ဥပဒေတွေ၊ လမ်းညွှန်တွေ၊ အခြား အချက်အလက်တွေကို စာအုပ်၊ စာစောင်၊ CD တွေ ဖြန့်ဝေပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ညီလာခံ သုံးရက်တာ ကာလအတွင်း ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ဟာ အစီအစဉ်တွေမှာ ဖြန့်ကျက်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမြှင့်တင်ရေးအတွက် တက်တက်ကြွကြွ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။ လက်ရှိ နိုင်ငံအတွင်း ဖြစ်ပေါ်နေတဲ့ အခြေအနေအရပ်ရပ်ကြောင့် အနောက်ဖက်က ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတွေကို မျှော်မှန်းအားပြုလို့ မရနိုင်သေးတဲ့ အနေအထားမှာ အရှေ့ဘက်နဲ့ အာဆီယံက ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု တွေကို တိုးမြှင့်ဖိတ်ခေါ်သွားဖို့ လိုအပ်နေချိန်လည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ညီလာခံကာလအတွင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆောင်တဲ့ မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ရဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမြှင့်တင်ရေး အစီအစဉ်တွေဟာ အနာဂတ်ကာလ မြန်မာနိုင်ငံစီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် အထောက်အပံ့ကောင်းတစ်ခု ဖြစ်စေမယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။